
 

 

 

 

Program zasedání: 

1. Úvod, přivítání 

2. Schválení zápisu z minulého zasedání VV ČOV 

3. Zpráva předsedy ČOV (J. Kejval) 

a) OH Paříž 2024 – motiv pro ČOT a koncept Českého domu 

b) Czech Republic / Czechia – hlasování o názvu země pro mezinárodní reprezentaci  

4. ODM 2023 a dále (F. Šuman) 

5. EYOF Friuli Venezia Giulia 2023 (M. Doktor) 

6. Ekonomika ČOV (L. Varhaník) 

a) Informace o rozpočtu ČOV 

7. Mezinárodní aktivity (R. Kumpošt) 

8. Plán akcí na další období (P. Graclík) 

9. Různé 

a) Cena Věry Čáslavské  

b) Novela Statutu Komise sportovců 

c) Novela Statutu komise Duální kariéry 

 

 
 

 

 

 

 

 

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ VV ČOV Číslo/datum: 11 / 1. 11. 2022 

Místo: 
Česká národní banka 
Na Příkopě 28, 115 03 Praha 1 

Přítomni: 

J. Kejval, Z. Haník, M. Hnilička, R. Kumpošt, F. Šuman, L. Varhaník 

J. Bloudek, M. Bohman, P. Fousek, P. Hulinský, M. Ježdík, A. Kliment, K. Neumannová, M. 

Pakosta, O. Plachá, J. Pollert, P. Ryška, Š. Strachová, D. Svoboda, Z. Sýkora, G. Waage 

Omluveni: H. Moučková, O. Svojanovský, (v průběhu hlasování o usnesení U3/6 nebyl přítomen Z. Haník)   

Hosté: N. Černá, Z. Bartek, P. Graclík, A. Károlyi, B. Žehanová 

Zapsala: N. Černá 

Ověřil: J. Kejval 



 

 
 

1. ÚVOD, PŘIVÍTÁNÍ 
J. Kejval zahájil zasedání VV ČOV ve 14:00 a přivítal přítomné členy VV ČOV a hosty. 
 

2. SCHVÁLENÍ ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ VV ČOV 
P. Graclík projednal zápis ze zasedání VV ČOV 7. 9. 2022.  

U2/1/01-11-2022 VV ČOV schvaluje zápis z minulého zasedání VV ČOV.  

3. ZPRÁVA PŘEDSEDY ČOV 
J. Kejval informoval o činnosti ČOV od minulého zasedání VV ČOV, zejména v následujících věcech: 

• Proběhlo zasedání ANOC v korejském Soulu. Na jednání byla umožněna přítomnost Rusů a 

Bělorusů, zástupci Ukrajiny chyběli. T. Bach ve svém projevu zdůraznil princip neutrality a 

olympijské charty. Kroky vlády státu by neměly znamenat vyloučení země z jednání na poli OSN 

nebo MOV. Návrat ruských a běloruských sportovců do soutěží záleží na vývoji situace.  

 

• Financování ČOV a sportu obecně – dle aktuálního návrhu státního rozpočtu je pro rok 2023 

plánovaný pokles o více než 700 mil. Kč pro NSA v oblasti neinvestičních dotací. Tlak ze 

sportovního prostředí, pokud nejde ruku v ruce se snahou NSA, je kontraproduktivní. 

Financování ČOV je zajištěno zejména díky provedeným úsporám a dobré práci marketingu 

v oblasti získávání zdrojů ze soukromého sektoru.  

 

• Dopis na města a kraje – apel na zachování otevřených sportovišť a sportovních aktivit ve městech 

a krajích. Žádost o součinnost v boji proti obezitě, kterou trpí 16 % dětí, a jejíž nejlepší prevencí je 

právě sport. Nejtěžší situace je u zimních stadionů. Nařízení vlády k zastropování cen energií je 

aktuálně v procesu schvalování.  

Diskuze: P. Ryška, M. Hnilička 

 

• Kontrola NSA – stále probíhá. Vzhledem k hrozbě sankce ze strany NSA za neposkytnutí 

požadované dokumentace, podala ČO a.s. správní žalobu proti nezákonnému zásahu NSA.  

Diskuze: L. Varhaník 

 

• ČOV vyhlašuje výběrové řízení na zdravotní zabezpečení reprezentace 2023-2026. 

A. Károlyi informoval o aktuální situaci ve věci žaloby J. Šťovíčka na neplatnost voleb čtyř místopředsedů 

ČOV. ČOV podal proti Usnesení Městského soudu v Praze odvolání k Vrchnímu soudu.  

A. Károlyi dále informoval o usnesení Vrchního soudu v Praze v kauze ovlivňování sportovních dotací. 

Kauza se vrací před Městský soud v Praze. Z usnesení Vrchního soudu jednoznačně vyplývá, že údajné 

zvýhodňování ČOV nebylo ničím prokázáno.  

Diskuze: P. Fousek 

J. Kejval prezentoval informace k OH Paříž 2024: 



 

• Motiv pro ČOT: v Paříži proběhly OH před 100 lety (Paříž 1924) – česká výprava na nich 

vystoupila poprvé s českou vlajkou a zkratkou CZE na oblečení.  

Na tuto tradici chceme navázat, k tomu přidáme moderní prvky (QR kód). 

Grafický motiv vychází z básně V. Havla „Filozof“ – imperativy, ale jeden otazník – paralela 

s přípravou sportovce na výkon.  Pocta V. Havlovi, prvnímu prezidentovi ČR.  

Oblečení Alpine pro, módní návrhář Jan Černý – nástupová kolekce.  

Diskuze: M. Bohman, D. Svoboda, G. Waage, J. Bloudek 

 

• Koncept Českého domu: v parku La Villette, Cabaret Sauvage  – 10 km od olympijské vesnice – 

mezi centrem a Stade de France. Socha Davida Černého – pocta Kunderovi. Financování Českého 

domu by mělo být zajištěno ze soukromých zdrojů.  

Diskuze: L. Varhaník 

 

• Czech Republic / Czechia  

R. Kumpošt informoval, že MZV již název změnilo v rámci OSN.  

Diskuze: Pakosta, J. Pollert 

 

NÁVRH USNESENÍ: 

VV ČOV schvaluje užívání jednoslovného názvu Česko a jeho anglické varianty Czechia. Toto 

jednoslovné označení země bude z pověření VV ČOV nahlášeno oficiálně do databáze názvu 

zemí na MOV. Zodpovídá generální sekretář.  

 

Pro: 13 

Proti: 1 

Zdrželi se: 6  

 

USNESENÍ 

U3/1/01-11-2022 VV ČOV bere na vědomí informace předsedy ČOV.  

U3/2/01-11-2022 VV ČOV bere na vědomí dopis na města a kraje a souhlasí s jeho odesláním.  

U3/3/01-11-2022 VV ČOV bere na vědomí informace Ombudsmana ČOV A. Károlyiho o soudních 

řízeních.   

U3/4/01-11-2022 VV ČOV schvaluje grafický návrh motivu účasti Českého olympijského týmu na Hrách 

XXXIII. olympiády v Paříži 2024.   

U3/5/01-11-2022 VV ČOV bere na vědomí informaci o konceptu Českého domu během Her XXXIII. 

olympiády v Paříži 2024.    

U3/6/01-11-2022 VV ČOV schvaluje užívání jednoslovného názvu Česko a jeho anglické varianty 

Czechia. Toto jednoslovné označení země bude z pověření VV ČOV nahlášeno oficiálně do databáze 

názvu zemí na MOV. Zodpovídá generální sekretář.  

 



 

4. ODM 2023 a dále 
F. Šuman prezentoval informace k nadcházející ODM, která proběhne v Královéhradeckém kraji v termínu 
22.1. – 26.1. 2023. Bude to již 20 ročník ODM.  
Na ODM 2025 jsou 2 kandidáti, F. Šuman navrhuje po vzoru MOV přidělit oběma kandidátům pořadatelství 
pro různé ročníky ODM.  
Komunikace je připravena na týden 7.-11.11. 2022.  
Diskuze: J. Pollert navrhuje na jubilejní 20. ročník ODM pozvat zakladatele J. Dovalila, M. Jiráska a J. 
Zedníčka.  
 
USNESENÍ 

U4/1/01-11-2022 VV ČOV pověřuje pořadatelstvím ODM 2025 Moravskoslezský kraj a ODM 2027 

Plzeňský kraj.  

5. EYOF FRIULI VENEZIA GIULIA 2023 
P. Graclík prezentoval informace k nadcházejícímu EWYOF 2023, který proběhne ve 3 zemích v termínu 

21.1. – 28.1. 2023.  

USNESENÍ 

U5/1/01-11-2022 VV ČOV bere na vědomí informace o EYOF Friuli Venezia Giulia 2023. 

6. EKONOMIKA ČOV 
L. Varhaník informoval, že pracujeme na 1. variantě rozpočtu pro 2023, která bude předložena na příštím 
VV.  
Pokles o více než 700 mil. Kč pro NSA v oblasti neinvestičních dotací není dobrá zpráva pro svazy. ČOV 
plánuje v roce 2023 znovu žádat na činnost sekretariátu, o které jsme v roce 2022 nežádali.  
 
L. Varhaník dále informoval, že ČOV řádně vyúčtoval celou dotaci na ZOH Peking, část dotace na OH Tokio 
budeme vracet.  
L. Varhaník nabádá k opatrnosti a seriózní přípravě rozpočtů na nadcházející roky 2023 a 2024.  
 
Diskuze: J. Kejval, Z. Sýkora informuje o tristním stavu financování ČPV ze strany NSA 

7. MEZINÁRODNÍ AKTIVITY 
R. Kumpošt informoval o mezinárodních aktivitách ČOV – proběhl Evropský týden sportu, konference 

k ukončení mezinárodního projektu ASAP, workshop o udržitelnosti pro sportovní svazy.   

J. Kejval potvrzuje nutnost se tématem udržitelnosti zabývat v rámci organizace, vnímá tlak 

z mezinárodního prostředí.  

R. Kumpošt dále informoval o ukončení dalšího ročníku Sportovní diplomacie, kdy absolventi poprvé získali 

prestižní titul MPA.  

Seminář EOC, Valné shromáždění ANOC – v souladu se svým statusem a doporučením MOV, byla 

umožněna účast Rusů na jednání a zasedání. I ČOV bude nadále respektovat doporučení MOV v této 

otázce.  

Diskuze: O. Plachá, J. Kejval, J. Pollert 

 

USNESENÍ 

U7/1/01-11-2022 VV ČOV bere na vědomí informace o mezinárodních aktivitách ČOV.  

 



 

8. PLÁN AKCÍ ČOV NA DALŠÍ OBDOBÍ 
P. Graclík představil plán akcí ČOV na další období. 
 
USNESENÍ 

U8/1/01-11-2022 VV ČOV bere na vědomí plán akcí ČOV na další období.  

9. RŮZNÉ 
 

Cena Věry Čáslavské 

P. Graclík informoval o návrhu KRP na ocenění sportovkyně a kaskadérky Hany Dvorské za rok 2022. 

Martina Sáblíková, schválená na posledním VV ČOV, si může převzít cenu až v roce 2023.  

 
Statut Komise sportovců  

D. Svoboda předkládá ke schválení upravený Statut komise sportovců, do kterého byly zapracovány 

požadavky ze strany MOV.  

 

Statut komise Duální kariéry 

Poslední VV ČOV uložil GS ČOV zajistit novelu Statutu Komise Duální kariéry – úprava rozšiřuje činnost 

komise o přidělení stipendií na UNYP. Novela byla zaslána spolu s dalšími materiály členům VV. 

 

Informace členů VV ČOV 

• Š. Strachová kvituje výběr návrháře Jana Černého, informovala o křest knihy Fair Play, která půjde 

do komerčního prodeje.  

• K. Neumannová informovala o zasedání komise Duální kariéry a personální změně v komisi – 

Jiřího Berana nahradí Kateřina Janků od ledna 2023.  

• J. Pollert informoval o tom, že NSA nerespektuje vládou schválený materiál o podpoře národních 

sportovních center a podporuje pouze Nymburk, NMNM a Harrachov.  

• M. Bohman informoval o kongresu IBSF a nejasnému postoji k Rusům, kteří byli zvoleni do 

významných funkcí. 

• Z. Haník informoval o 100. dílu podcastu Přes příkop. 

• M. Ježdík informoval o vydání 3 knihy a reedici knihy Trénink na druhou. 

• J. Bloudek informoval o spolupráci zemí Polsko, Slovensko, Čechy a Slovinsko při pořádání 

soutěží. 

• G. Waage informoval jak softball řeší Rusy na úrovni Evropské federace, která rozhodla, že 

Rusové nemohou zasedat v žádných komisích a nemají žádné funkce.  

K semináři o udržitelnosti pro svazy – účastníci odcházeli s informací, že udržitelnost není jen 

ekologie, ale řeší i jiné výzvy.  

• S. Kliment informuje o výstavě k nedožitým 100 let Dany a Emila Zátopkových v pražské ZOO.  

 

USNESENÍ 

U9/1/01-11-2022 VV ČOV schvaluje udělení ceny Věry Čáslavské H. Dvorské. 

U9/2/01-11-2022 VV ČOV schvaluje novelu Statutu Komise sportovců ČOV. 



 

U9/3/01-11-2022 VV ČOV schvaluje novelu Statutu komise Duální kariéry a bere na vědomí personální 

změnu v komisi.   

U9/4/01-11-2022 VV ČOV bere na vědomí informace členů VV ČOV.  

Následující zasedání VV ČOV se uskuteční v České národní bance (Na Příkopě 28, 115 03 Praha 1) dne  

6. 12. 2022 od 14:00. 

 

 

 

 

 

 

___________________________ 

Jiří Kejval, předseda 

 

 

 

____________________________ 

Petr Graclík, generální sekretář 

 

 

______________________ 

Naďa Černá, zapisovatelka 


